
 
 
                         Protokół Nr XVIII 
        z obrad XVIII Sesji Rady Gminy Sławatycze 
                    z dnia 17 czerwca 2009 roku. 
 
 
Sesja trwała od godz.10.00 do 13.30 
 
Obradom przewodniczył  
 
Józef Chomiczewski – Przewodniczący Rady Gminy 
 
Proponowany porządek obrad: 
 
1. Otwarcie 
2. Sprawy organizacyjne : 

a )  stwierdzenie quorum 
b )  przyjęcie porządku obrad 
c )  przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 

3.  Wnioski , interpelacje i zapytania radnych. 
      4. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej – wystąpienie  

Wójta Gminy. 
5.   Dyskusja. 
6.   Podjęcie uchwał w sprawie : 
      -  zmian w budżecie Gminy na 2009 rok, 
      -  zmiany Statutu Gminy  Sławatycze. 
      -  wyrażenie zgody na wyodrębnienie w budżecie Gminy  

Sławatycze środków stanowiących fundusz sołecki w 
roku budżetowym 2010  

7.   Odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych. 
8.   Zakończenie obrad. 
 
                                         Ad.   1 
 
Obrady XVIII Sesji Rady Gminy Sławatycze otworzył i 
prowadził Józef Chomiczewski – Przewodniczący Rady Gminy 
który powitał przybyłych gości, sołtysów, radnych. Ponadto w 
obradach udział wzięli: Andrzej Janiga – radca prawny Urzędu 
Gminy, Dariusz Trybuchowicz – Wójt Gminy, Arkadiusz 
Misztal – Sekretarz Gminy, Mirosław Wiśniewski – Dyrektor 



Zespołu Szkół, Bolesław Szulej – Dyrektor Gminnego Ośrodka 
Kultury. 
 
                                       Ad.  2 
 
a  )   na podstawie listy obecności ( stanowiącej załącznik do 

protokołu z Sesji ) Przewodniczący obrad stwierdził , że w 
obradach bierze udział 15 radnych na ustawowy skład 
Rady 15, co stanowi władne quorum do podejmowania 
prawomocnych uchwał. 

 
b ) Przewodniczący obrad odczytał porządek obrad i 

poinformował, że jest przygotowany jeszcze jeden projekt   
uchwały do podjęcia w sprawie wyrażenie zgody na 
wyodrębnienie w budżecie Gminy Sławatycze środków 
stanowiących fundusz sołecki w roku budżetowym 2010  w 
wyniku przeprowadzonego głosowania porządek obrad 
został przyjęty przez radnych jednogłośnie przy 15 głosach 
– za, 

 
c  )  w kolejnym punkcie obrad przewodniczący zwrócił się do 

radnych o przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji , który 
był wyłożony do wglądu przed obradami. Głos zabrał 
radny Jacek Mazaniuk, który stwierdził, protokół jest zbyt 
ogólnikowy i nie odzwierciedla przebiegu Sesji. W wyniku 
przeprowadzonego głosowania protokół został przyjęty 
przez radnych jednogłośnie przy 15 głosach – za. 

 
                                            Ad.  3 
 
Przystępując do kolejnego punktu obrad Przewodniczący 
poprosił radnych o zgłaszanie wniosków, interpelacji i zapytań 
głos zabrali:  
 
-   radny Wiesław Szczepański  
 
    naprawa podjazdu na przystanek PKS i do garażu OSP w  

Lisznej. 
 
 
 
 



-   radny Jacek Mazaniuk  
 

- na ostatniej sesji padło zobowiązanie, że zostaną 
dostarczone mieszkańcom Gminy broszurki mówiące o 
przestrzeganiu regulaminu ładu i porządku, zbiórce 
odpadów, oraz odprowadzaniu ścieków – czy w tej 
kwestii coś zostało zrobione, 

 
     -  materiały wraz z zawiadomieniem o terminie Sesji radni 

otrzymują zbyt późno, nie jest zachowany termin 7 
dniowy. Radny stwierdził, że swoje dokumenty otrzymał 
w piątek. 

 
     - protokół z sesji musi być bardziej szczegółowy oddający 

rzeczywisty wydźwięk wypowiedzi oraz stanowisk 
poszczególnych radnych. 

 
    -  radny Radosław Trzeciak  
 
    - uporządkowanie terenu na bazie Gminnej Spółdzielni 

SCH ponieważ w dni targowe sprzedających i 
kupujących jest coraz więcej i cisną się na placu u p. 
Bedenaka. 

 
    -  dewastowane są pomieszczenia znajdujące się na bazie ( 

wywalone drzwi itp.) – zabezpieczyć przed dalszą 
dewastacją, 

 
     -  w jaki sposób są zabezpieczone należności zaległe dla 

Urzędu od Gminnej Spółdzielni SCH  
 
     -  w związku z zapytaniami mieszkańców ul. Kodeńskiej i 

przyległych wyjaśnienie sprawy inwestycji kanalizacji na 
tym terenie oraz kosztów jakie będą ponosić właściciele 
posesji u których będzie ta inwestycja realizowana, 

 
    - wystąpienie do właścicieli posesji znajdującej się w 

sąsiedztwie p. Mackiewicz w celu rozbiórki lub innego 
zabezpieczenia rozwalającego się domu na tym placu. 
Stanowi on niebezpieczeństwo dla dzieci, które się tam 
bawią ,  są tam zaskrońce. 

 



    - wyegzekwować na p. Romanie Parczewskim 
przestrzegania regulaminu ładu i porządku na terenie 
Gminy a w jego przypadku uporządkowanie posesji przy 
ul. Mickiewicza poprzez usunięcie zachwaszczeń, 
wraków samochodów oraz zaprzestania trzymania tam 
dzików. Jest to miejsce w pobliżu centrum i Ośrodka 
Zdrowia, do którego przyjeżdża wiele osób a zapach 
dobiegający z tej posesji jest bardzo nieprzyjemny.( 
można wydać decyzję administracyjną lub też 
powiadomienie odpowiednich służb o powyższej 
sytuacji), 

 
    - do jakich inwestycji mniejszych lub większych 

przygotowuje się nasza gmina w najbliższym roku i w 
roku przyszłym. 

 
 
 
                                            Ad.   4 
 
Przystępując do kolejnego punktu obrad głos zabrał Wójt 
Gminy zapoznając zebranych ze sprawozdaniem z działalności 
międzysesyjnej Gminy ( sprawozdanie stanowi załącznik do 
protokołu z Sesji ). 
 
-   ewidencja szamb – zostało zorganizowane spotkanie z 
sołtysami na którym ustalono, że do końca czerwca br. sołtysi 
sporządzą ewidencję szamb i dostarczą ją do Urzędu Gminy 
oraz rozniosą wszystkim mieszkańcom każdego sołectwa 
ulotki mówiące o zasadach przestrzegania Regulaminu ładu, 
porządku i czystości na terenie Gminy. 
 
-      jest porozumienie w sprawie Gminnej Spółdzielni SCH – 
3 czerwca br. odbyło się Walne Zgromadzenie i w końcu 
wyrazili zgodę na przekazanie tego magazynu na rzecz 
naszego samorządu w związku z zadłużeniem. Zostanie 
zastosowana tzw. transakcja wiązana tj. Gminna Spółdzielnia 
ma chętnego na kupno buchty w Krzywowólce, tylko, że 
powtarza się sytuacja jak w Sławatyczach a mianowicie 
właścicielem gruntu na którym jest buchta jest Skarb 
Państwa, którym zarządza Starosta Bialski, został złożony 
wniosek do Starostwa o przekazanie tego gruntu na rzecz 



Gminy i po dokonaniu wyceny przez rzeczoznawcę i po 
zmianie tj. korekcie wyceny magazynu GS brakującą kwotą 
ujętą w tej wycenie pokryjemy właśnie tym gruntem na 
którym jest buchta. Wójt poinformował, że wystawione zostały 
tytuły wykonawcze do U. Skarbowego w sumie 11 w związku z 
zaległościami Gminnej Spółdzielni i za nie musieliśmy 
zapłacić przeszło cztery tysiące złotych z własnego budżetu. 
 
                                       Ad.  5 
 
Podjęcie uchwał: 
 
-   w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2009 rok. 
Uzasadnienie do uchwały odczytała Ewa Lorenc Skarbnik 
Gminy. W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała 
została przyjęta przez radnych jednogłośnie tj. przy 15 
głosach – za. 
 
-   w sprawie zmian w Statucie Gminy Sławatycze 
 
Głos zabrał radny Wiesław Szczepański, który zwrócił się o 
wyjaśnienie zapisów zawartych w proponowanym Statucie 
Gminy a mianowicie : wg. radnego należy wstawić zapis, że 
udział w pracach Komisji radnych nie będących jej członkami 
jest bez pobierania diet. 
 
Wyjaśnienia udzielił radny Radosław Trzeciak a mianowicie: 
stwierdził, że nikt z radnych nie będący członkiem danej 
Komisji w posiedzeniu której chce brać udział nie pobierał 
nigdy żadnej diety. Mówi o tym również ustawa o samorządzie 
gminnym i zamieszczenie takiego zapisu jest zbędne. 
 
Zabierając głos radca prawny Andrzej Janiga odpowiadając 
udzielił odpowiedzi w tej kwestii informując radnych o tym, co 
następuje w sprawie pobierania wynagrodzenia przez radnych 
mówi uchwała podjęta w tej sprawie natomiast zapis o 
uczestniczeniu w pracach Komisji radnych nie będących jej 
członkami został stworzony w tym celu aby umożliwić 
uczestnictwo w posiedzeniach Komisji radnych , którzy nie są 
ich członkami. A o tym , że nie biorą wynagrodzenia za takie 
uczestnictwo ( diety ) mówi ustawa o samorządzie .Zapis taki 



czy będzie umieszczony w Statucie lub też nie niczego nie 
zmieni ponieważ tę kwestię reguluje  ustawa o samorządzie. 
Następnie głos zabrał Wójt Gminy , który poinformował , że po 
zapoznaniu się z całym materiałem opracowanym przez 
Komisje Statutową zgłasza wniosek aby utrzymać zarówno 
Statut Gminy jak i jego załączniki w formie dotychczas 
opracowanej i obowiązującej na dzień dzisiejszy, ponieważ w 
Statucie należałoby dokonać tylko jedną zmianę odnośnie 
zatrudnienia i zwolnienia  Skarbnika Gminy na wniosek 
Wójta a nie jak to jest w tej chwili Uchwałą Rady Gminy. 
Wykreślenie zapisu o powoływaniu i odwoływaniu Sekretarza, 
ponieważ  nowa ustawa reguluje to zagadnienie w inny 
sposób. Natomiast  Wnieść zmianę odnośnie  powoływania 
Klubów Radnych i zał. nr 3 – wykaz jednostek 
organizacyjnych Rady Gminy -  zmiana ich nazw. 
Jednocześnie Wójt złożył wniosek o odrzucenie w całości 
Regulaminu Komisji Rewizyjnej opracowanego przez Komisje 
Statutową ponieważ w tym temacie i zakresie nie było 
żadnych zmian ustawowych a w § 3 pkt.1 zapisać „ w tym po 
1 przedstawicielu Klubu radnych „ oczywiście jeżeli takie 
powstaną przy Radzie Gminy. Zmienianie w całości Statutu 
wraz z załącznikami nie jest konieczne. Jedyne, co trzeba 
zrobić to zaakceptować te zmiany, które wynikają z nowej 
ustawy. 
 
Radny Radosław Trzeciak zabierając głos stwierdził, że nie 
podziela opinii Wójta odnośnie Wycofania w całości 
Regulaminu Komisji Rewizyjnej. Komisja ta koncentruje się 
jedynie na sprawie budżetu Gminy i jego realizacji. W każdej 
instytucji działają jednostki i rok rocznie powinny być 
przeprowadzone kontrole przez Komisję Rewizyjną nie tylko w 
zakresie realizacji budżetu. Opracowując Statut wraz z 
załącznikami Komisja zwróciła uwagę na fakt szerszego 
informowania mieszkańców poprzez zamieszczanie protokołów 
z posiedzeń Rady i uchwał oraz z posiedzeń Komisji w 
Internecie , określenie zasad dostępu do dokumentów. 
Następnie radny przystąpił do porównania zapisów w Statucie 
Gminy obecnie obowiązującym a zapisami w dokumencie 
opracowanym przez Komisję Statutową. Wystąpił z wnioskiem 
o przystąpienie do omawiania i analizy kolejno wniesionych 
zmian w całym dokumencie. Zarówno Wójt jak i 
Przewodniczący Rady stwierdzili, że jeżeli chodzi o 



uczestnictwo w posiedzeniu Komisji Rewizyjnej oraz 
pozostałych nie ma żadnych ograniczeń. Mogą w nich brać 
udział radni nie będący jej członkami oraz i mieszkańcy. 
Zabierając głos radny Jacek Mazaniuk stwierdził, że jest 
zdziwiony stanowiskiem Wójta Gminy odnośnie dokumentu 
opracowanego przez Komisję Statutową. W listopadzie ub. 
roku radny złożył na piśmie projekt zmian do Statutu Gminy i 
Regulaminu Rady i z wieloma punktami z w/w pisma była 
zgodność .Jeżeli chodzi o Komisje Rewizyjną to powinna być 
bardziej rozbudowana bez ograniczenia o liczbie 3 członków. 
Kolejna sprawa z którą nie zgadza się radny  to jest to , że 
radny może być członkiem tylko jednej Komisji jest to złe i 
zarazem nie słuszne .Warto się zastanowić wg. radnego aby 
informowanie mieszkańców i opinii publicznej o pracy 
radnych i Komisji Rady były bardziej dostępne dla 
mieszkańców i opinii publicznej (protokoły, uchwały i 
protokoły z posiedzeń Komisji ) zamieszczanie tych 
dokumentów w Internecie .Radny stwierdził , że skoro komisja 
Statutowa pracowała nad utworzeniem Statutu Gminy wraz z 
załącznikami przy udziale Sekretarza Gminy i efektem jest 
dokument z naniesionymi poprawkami to  w tej sprawie i  
właśnie na tej Sesji Rady poświęconej temu dokumentowi 
Radni powinni zdecydować czy Statut zostanie przyjęty w 
formie dotychczasowej lub też w formie opracowanej przez 
Komisję Statutową. W związku z powyższym wniosek 
Przewodniczącego Komisji Statutowej wg. radnego J. 
Mazaniuka jest zasadny i sprawiedliwy. Większość radnych 
nie uczestniczyła bezpośrednio w pracy Komisji i nie zna całej 
drogi powstania dokumentu .Jest rzeczą inną przeczytać 
materiał a jeżeli brać czynny udział przy jego tworzeniu 
zapoznając się punkt po punkcie z całością.  
 
W powyższej sprawie głos zabrał radca prawny Urzędu p. 
mecenas Andrzej Janiga , który poinformował wszystkich , że 
Statut Gminy wraz z załącznikami jest najważniejszym 
dokumentem na podstawie którego Gmina pracuje. 
Naruszenie Statutu bądź prawa oznacza bezwzględną 
nieważność czynności i wadliwa interpretację prawa j.s.t. 
Komisja Statutowa została powołana przez Radę w sprawie 
dokonania zmian w Statucie. W tej chwili dokument ,który 
został przedstawiony przez Komisje jest zastąpieniem Statutu 
z 2003 roku innym nowym dokumentem. W związku z 



powyższym nasuwa się wniosek, że Komisja trochę za daleko 
wyszła poza prawo w swojej działalności ponieważ nie 
dokonała zmian w Statucie a stworzyła drugi , który ma w 
całości zastąpić ten z 2003 roku a który jest w tej chwili 
obowiązujący. Radca zwrócił się do Przewodniczącego Rady z 
pytaniem kto jest wnioskodawcą zmian w Statucie tj. od kogo 
wpłynął wniosek. Odpowiadając Przewodniczący 
poinformował, że został on złożony przez Komisję Statutową. 
Wobec powyższego radca stwierdził , że wnioskodawcą nie jest 
Wójt Gminy ani radny a jedynie Komisja Statutowa powołana 
doraźnie a która nie ma takich uprawnień. Komisja jedynie co 
może to tylko przedstawić efekty i wyniki swojej pracy .Więc w 
kwestii formalnej jest to wykluczone. Drugą kwestią 
omawianą przez pana mecenasa jest fakt, że po zapoznaniu 
się z projektem Statutu, to w świetle zadań ustawy o legislacji 
projekt ten zostanie zausterkowany przez Nadzór Wojewody a 
to dlatego, że Statut w dużej mierze przepisuje ustawę o 
samorządzie, co jest zakazane. Jeżeli ten dokument zostanie 
przyjęty przez Radę i trafi do Oddziału Nadzoru i Kontroli , to 
nie będzie nic innego jak tylko orzeczenie o stwierdzeniu 
nieważności tegoż dokumentu. Zostanie on po prostu 
uchylony, zausterkowany jako niezgodny z prawem. 
W świetle prawa jak stwierdził pan mecenas jest nie 
dopuszczalne przepisywanie tekstów z ustawy do własnego 
dokumentu lub też do uchwał. Statut powinien stanowić 
uzupełnienie tego co nie jest zawarte w ustawie. 
Jedyną zmianą jaka jest wymagana poinformował radca to 
jest zmiana tylko jednego zdania a mianowicie „Sekretarza nie 
powołuje Rada a od tej pory zatrudnia Wójt Gminy „Wobec 
powyższego Statut jako dokument musi być w pełni zgodny z 
ustawą o samorządzie. 
 
W tej sytuacji wg. radcy są trzy wyjścia : 
 
- przyjąć Statut w formie opracowanej przez Komisję 
Statutową wiedząc o tym , że zostanie on zausterkowany i 
cofnięty przez Nadzór Wojewody. 
 

  -  nanieść zmiany wymagane przez ustawę o samorządzie, 
 
-  zmodyfikować i unowocześnić dokument czyli Komisja 
Statutowa składa propozycje dokumentu i tym samym 



stanowi to punkt wyjścia do pracy. Wówczas Wójt Gminy lub 
radny przygotowuje i składa wniosek do Przewodniczącego w 
sprawie zatwierdzenia w/w dokumentu. 
Radny Radosław Trzeciak zabierając głos stwierdził, że 
podziela opinie mecenasa A.Janigi i należy cały dokument 
dostosować do wygów zawartych w ustawie o samorządzie 
gminnym. Radny wystąpił z propozycją aby poznać opinię 
wszystkich radnych , co do treści Statutu opracowanego przez 
Komisję Statutową aby stworzyć nowy dokument lub też 
zamieścić w nim niezbędne zmiany. Radny stwierdził , że w 
wersji jaka została sporządzona nie będzie Statut uchwalany. 
Przewodniczący obrad zwracając się do radnych  poprosił o 
podjęcie w formie głosowania  tj. czy rozpatrujemy każdą 
zmianę oddzielnie czy też bierzemy pod dyskusję wniosek 
złożony przez Wójta Gminy. Radny Radosław Trzeciak 
zaproponował rozpoczęcie dyskusji nad Statutem od składu 
Komisji Rewizyjnej. A może ktoś z radnych ma inną 
propozycję z takim pytaniem zwrócił się do radnych 
Przewodniczący obrad. 
 
Głos zabrał radny Jacek Mazaniu, który potwierdził , że w 
związku z sugestią p. mecenasa dokument należy 
zmodyfikować i jest to w pełni zasadne ponieważ Statut 
uchwalony w 2003 roku nie spełnia już w tej chwili oczekiwań 
jakie nakłada na nas nowa ustawa o samorządzie. Trzeba się 
zastanowić w jaki sposób go zmienić aby zawierał mądre 
rozstrzygnięcia .Radny zaproponował aby Komisja przystąpiła 
do poprawienia Statutu przy czynnym udziale p. mecenasa. 
Radny zwrócił uwagę na fakt , że trochę szkoda , że Komisja 
Statutowa od początku swojej pracy nie była świadoma wielu 
kwestii związanych z opracowaniem zmian w Statucie Gminy. 
I w związku z tym udział p. mecenasa w dalszej pracy Komisji 
jest niezbędna aby nie powtórzyła się sytuacja , która ma 
miejsce na tej sesji. 
 
Sekretarz Gminy Arkadiusz Misztal stwierdził, że Komisja nad 
opracowaniem Statutu pracowała od grudnia na nową pracę 
tejże Komisji nie mamy bardzo czasu ponieważ ustawodawca 
dał nam czas to końca czerwca na stworzenie i  podjęcie tego 
dokumentu. Sekretarz zwrócił uwagę na fakt, że dyskusja na 
Sesji powinna ograniczyć się do dwóch spraw a mianowicie 
wniosek złożony przez Wójta Gminy i kolejna sprawa wniosek 



złożony przez członka Komisji o zaakceptowanie zmian w 
Statucie opracowanych przez Komisje Statutową. Jeżeli Rada 
będzie za zmianami opracowanymi przez Komisję Statutową 
to zostaną uchwalone a jeżeli Rada opowie się za wnioskiem 
zgłoszonym przez Wójta Gminy to zostaną prowadzone te 
zmiany. I w tym momencie wniosek o rozpoczęcie dyskusji 
nad składem Komisji Rewizyjnej mija się z celem. 
 
Zabierając głos Wójt Gminy stwierdził, że w Statucie należy 
wprowadzić jedną zmianę tj. zatrudnienie i zwalnianie 
Sekretarza Gminy na wniosek Wójta i wówczas będzie to 
zgodne z prawem i zmieścimy w obligującym nas terminie do 
końca czerwca br. 
 
Radny Radosław Trzeciak zaproponował zmianę § 19 
mówiącego o dostępie do informacji i do dokumentów. 
 
W tej sprawie głos zabrał p. Andrzej Janiga – mecenas, który 
poinformował, że mamy w tej chwili 3 wnioski: 
 
-  przyjęcie nowego Statutu 
-  wniosek Wójta – zmiana wynikająca z ustawy 
- przyjęcie poprawek do Statutu zaproponowanych przez   
Komisję Statutową. 
 
Najdalej idącym wnioskiem stwierdził p. mecenas jest wniosek 
Wójta Gminy. Głosowanie powinno przebiegać biorąc pod 
uwagę wniosek najdalej idący. Jeżeli nie zostanie przyjęty 
wówczas można się skupić nad wnioskiem kolejnym czyli 
zmiany zaproponowane przez Komisję Statutowa. 
 
W związku z powyższym Przewodniczący obrad przystąpił do 
przeprowadzenia głosowania nad wnioskiem zgłoszonym przez 
Wójta Gminy tj. naniesienie zmiany wynikającej z ustawy a 
mówiącej o zatrudnianiu i zwalnianiu Sekretarza Gminy. 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania radni przyjęli 
wniosek przy 10 głosach – za i 5 głosach – przeci , 0 – 
wstrzymujący się. 
 
Następnie p. mecenas zwrócił uwagę na fakt, że w tej chwili 
radni w drodze głosowania wypowiedzieli się nad wnioskiem 



branym pod dyskusje a  Przewodniczący obrad powinien 
przystąpić do odczytania uchwały w jej całkowitym brzmieniu. 
Po odczytaniu uchwały przez Przewodniczącego obrad i w 
wyniku przeprowadzonego głosowania  została przyjęta przez 
radnych jednogłośnie tj. przy 15 głosach – za. 
 
Kolejną uchwałą przygotowaną do podjęcia jest w sprawie 
wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy 
Sławatycze środków stanowiących fundusz sołecki w roku 
budżetowym 2010. 
 
W tej sprawie głos zabrał Wójt Gminy , który poinformował 
radnych , że jest to nowa rzecz jaka weszła w życie a chodzi o 
wyodrębnienie środków na sołectwa od 10 do 30 % wpływu 
podatków .Na tej sesji rada musi wyrazić swoją opinię czy 
wyraża zgodę lub też nie na w/w fundusz. Wójt poinformował 
że stwarzając taki fundusz przyczynimy się do rozdrobnienia 
pieniędzy będących w budżecie gminy na inwestycjach w 
gminie i w niektórych przypadkach gdzie dla wsi będzie 
przypadać 500 zł. Lub też trochę więcej to nie zdołamy nic za 
te pieniądze zrobić. Inwestycje w gminie są przeprowadzane i 
w każdej wsi w danym roku coś się zrobi bo przecież jeżeli 
zabraknie funduszy to i tak musimy dołożyć z własnego  
budżetu. Tym sposobem jesteśmy w stanie coś wykonać ale 
wydzielając ten fundusz naprawdę nic nie zrobimy bo będą to 
za małe środki . 
Wójt wystąpił z propozycją aby pozostawić to na starych 
zasadach i będzie to korzystniejsze dla wszystkich sołectw. 
Zabierając głos radny Radosław Trzeciak stwierdził , że jest za 
propozycją Wójta i naprawdę nie ma sensu tworzyć małych 
funduszy bo przy tak małych kwotach jakie będą przypadały 
na dane sołectwo nie zdołamy niczego zrobić. 
 
Eugenia Szczur – sołtys Mościc Dolnych stwierdziła , że 
wyodrębnienie  takiego funduszu będzie korzystne dla sołectw 
ponieważ będą one mogły się ubiegać o środki unijne na 
własne potrzeby. Wójt poinformował , że i tak jeżeli 
przystępujemy do realizacji inwestycji w danym sołectwie tj. 
naprawa lub budowa dróg , remont świetlic lub inne to i tak 
dokładamy do ich realizacji z budżetu gminy i dlatego nie 
jesteśmy w stanie zrealizować ich w kilku sołectwach w ciągu 
jednego roku. A ubiegając się o środki unijne tak samo jak 



gmina to i sołectwo musi mieć określony procent swoich 
środków własnych by się ubiegać o inne. 
 
Radny Wiesław Szczepański zabierając głos stwierdził , że 
wyodrębnienie takiego funduszu było by celowe ale jeżeli 
sołectwo liczyło by 1000 lub więcej mieszkańców a w 
przypadku naszej gminy jest to nierealne i wg. Radnego 
należy pozostać przy starych zasadach. 
 
Wobec powyższego Przewodniczący przystąpił do odczytania 
uchwały tj. nie wyrażenie zgody na wyodrębnienie funduszu 
sołeckiego , która została przyjęta przy 13 głosach – za i 2 
głosach wstrzymujący się , 0 głosach przeciw. 
 
 

                                            Ad.  7 
 
W kolejnym punkcie obrad głos zabrał Wójt Gminy udzielając 
odpowiedzi na zgłoszone wnioski i interpelacje radnych : 
 
-    naprawa podjazdu na przystanek w Lisznej i do świetlicy 
OSP .Wójt poinformował , że pismo w w/w sprawie zostało 
wysłane .Jednak raz jeszcze zwrócimy się na piśmie do 
Zarządu Dróg Wojewódzkich w Lublinie celem przyśpieszenia 
wykonania powyższych prac. 
 
-  za późno docierają materiały do radnych na sesję. 
Odpowiedzialne osoby będą przestrzegały terminów aby w 
przyszłości się to nie powtórzyło. 
 
-  ewidencja szamb – sołtysi do końca czerwca mają 
sporządzić wykazy i dostarczyć je do Urzędu Gminy celem 
sporządzenia całej zbiorówki.   
 
-    bardziej szczegółowy protokół – nic nie stoi na 
przeszkodzie aby tali był i bardziej odzwierciedlał przebieg 
Sesji. Całość jest nagrana i można odtworzyć. Jednak 
protokół nie może być powieleniem dyskusji. 
 
-   przekazanie mieszkańcom materiałów dotyczących 
przestrzegania Regulaminu ładu i porządku na terenie swoich 
posesji. Sołtysi otrzymali wykonane ulotki w powyższej 



sprawie o zobowiązali się je dostarczyć do wszystkich swoich 
mieszkańców. 
 
-   modernizacja placu na bazie Gminnej Spółdzielni – z 
chwilą przekazania magazynu w nasze posiadanie 
przystąpimy do modernizacji tego placu .Doły na nim zostaną 
również uzupełnione. Wójt poinformował , że ma to na uwadze 
i jeżeli realizacja kolejnego etapu  kanalizacji rozpoczęłaby się 
szybciej to mielibyśmy materiał do porządkowania placu 
jednak inwestycja się trochę przeciąga. Ale tak czy inaczej 
porządek na tym placu zostanie zrobiony. 
 
-   zabezpieczenie budynków przed dewastacją .Wójt 
poinformował , że budynki są dewastowane, bite szyby przez 
małe dzieci ze szkoły podstawowej ponieważ sam był tego 
światkiem i przeganiał rozrabiających tam chłopców. Są to 
dzieci mieszkający w pobliżu bazy i Wójt zwrócił się do 
radnych aby od czasu do czasu zainteresowali się gdzie i w 
jakich miejscach przebywają ich dzieci i co robią. 
 
-   zabezpieczenie zaległości z Gminnej Spółdzielni „SCH „ – 
temat został wyjaśniony przy sprawozdaniu z działalności 
międzysesyjnej. 
 
-   uporządkowanie posesji – z Urzędu nie mamy prawa 
wystąpić do właściciela aby to uporządkował. Jest to posesja 
po Sacharczukach o ile nam wiadomo córka , która jest w tej 
chwili jej właścicielem mieszka w Elblągu. 
 
-   sprawa uporządkowania posesji przy ul. Mickiewicza przez 
p. Romana Parczewskiego. Wójt poinformował , że dobrze się 
stało , że ten wniosek został zgłoszony. Będziemy mogli 
uruchomić całą procedurę łącznie z powiadomieniem 
odpowiedzialnych instytucji za te sprawy aby posesja została 
uporządkowana. 
 
-   inwestycje do realizacji przez Gminę są one zawarte w 
jednym z załączników do budżetu Gminy na dany rok .Jednak 
najważniejszymi są złożony wniosek na remont świetlicy w 
Krzywowólce, ogłoszony przetarg na utwardzenie placu przy 
Zespole Szkół w Sławatyczach i starym Domu Nauczyciela, 
jeżeli otrzymamy pieniądze a jesteśmy na liście oczekujących 



z pozytywnym załatwieniem to w dalszym ciągu będziemy 
wykonywać prace przy chodnikach na ul. Włodawskiej, 
kolejną i chyba najbardziej kosztowną inwestycją będzie 
dalszy etap kanalizacji w Sławatyczach – jeżeli wniosek nasz 
zostanie załatwiony pozytywnie wówczas będziemy mogli 
uruchomić cała procedurę ( przetarg na wykonawcę ) i 
przystąpić do realizacji tej inwestycji. 
 
-   koszty w rozbiciu na poszczególnych mieszkańców przy 
realizacji kanalizacji w tej chwili Wójt poinformował , że nie 
jesteśmy w stanie ich podać ponieważ zależy to od tego za 
jaka kwotę przejdzie przetarg na wykonawcę. Zasada jest 
jedna , że nie będzie to na pewno kwota jednakowa dla 
wszystkich , każde podłączenie będzie rozliczane 
indywidualnie. 
 
-   zamieszczanie materiałów w BIP Arkadiusz Misztal – 
Sekretarz Gminy poinformował , że są one zamieszczane 
natomiast jeżeli chodzi o termin wysłania materiałów radnym 
o terminie Sesji to do wykonania w tym samym czasie było 
wiele pilnych i terminowych spraw tj. końcowe wyliczenie 
kanalizacji do składanego wniosku, wykonanie wniosku o 
płatność , korekta wniosku o płatność – przedszkole i w 
związku z tym po prostu zabrakło tego 1 dnia. 
 
Odnośnie materiałów w BIP radny Jacek Mazaniu stwierdził , 
że nie są one zamieszczane systematycznie. Nie materiałów 
zamieszczonych z sesji ostatniej .Następnie radny Jacek 
Mazaniu odniósł się do sprawy , która była głównym tematem 
Sesji a mianowicie Statut Gminy i jego zmiana. Radny 
poinformował , że był inicjatorem zmian i w listopadzie ub. 
Roku swoje propozycje złożył na piśmie do Przewodniczącego 
Rady no i Statut w opracowanej wersji przez Komisję 
Statutową przepadł. Radny zwrócił uwagę na fakt , że została 
powołana Komisja Statutowa , która pracowała przez szereg 
miesięcy wspólnie z Sekretarzem Gminy , propozycje zmian 
zostały złożone .Na ostatniej Sesji wspólnie dyskutowaliśmy o 
tym czy zdążymy ustalając jednocześnie termin Sesji 
poświęconej Statutowi z całą pracą i zatwierdzeniem nowego 
dokumentu. Radny stwierdził , że sam miał wątpliwości , czy 
ten termin jest dostateczny aby się z tą pracą uporać i czy 
zdążymy z naniesieniem korekt w tym dokumencie. Jednak 



termin sesji został ustalony i w tej chwili czas minął i 
zabrakło go na dokonanie zmian i poprawek w dokumencie 
opracowanym przez Komisję Statutową .Efektem tego było to , 
że przyjęliśmy w drodze głosowania Statut , który został 
uchwalony w 2003 roku i obowiązuje od 6 lat z naniesieniem 
jedynie jednej zmiany o której mówi nowa ustawa o 
samorządzie gminnym .Po co była 6 miesięczna praca 
członków Komisji , jeżeli zatwierdziliśmy Statut z 2003 roku. 
Mając na celu naniesienie zmian chodziło głównie aby 
uaktywnić Radę i Komisje. Sprawić aby pracowały w szerszym 
gronie , były silniejsze i mogły bardziej realnie wpływać na to , 
co się dzieje w gminie .Druga rzecz to sprawić aby sprawniej 
informacje o pracy Rady przedostawały się przez internet do 
opinii publicznej , co by sprawiło aby społeczeństwo mogło się 
bardziej tymi rzeczami interesować. Wobec powyższego radny 
stwierdził , że głosując przeciwko dokumentowi stworzonemu 
przez Komisję Rada zagłosowała jednocześnie przeciwko 
daniu szerszej możliwości opinii publicznej w bieżącym 
interesowaniu się o działalności Rady i Gminy. Jednocześnie 
radny zwrócił się z apelem do radnych aby oznajmili swoich 
wyborców o wynikach glosowania i podjętej przez nich na tej 
sesji decyzji. 
 
Sekretarz Gminy – Arkadiusz Misztal stwierdził , że 
wielokrotnie informował o sposobie zamieszczania w BIP 
informacji , uchwał i innych materiałów z działalności gminy i 
Rady .Z ostatniej sesji uchwały jak i protokół nie są 
zamieszczone zostanie to wykonane pozatwierdzaniu i 
przyjęciu protokołu. Radny Jacek Mazaniu poinformował , że 
nie ma zamieszczonych dokumentów z przedostatniej Sesji w 
związku z powyższym Sekretarz Gminy zaprosił radnych po 
zakończeniu sesji do sprawdzenia zamieszczanych 
dokumentów w BIP i ewentualnych ich braku .Natomiast 
radny Radosław Trzeciak poinformował , że w BIP są 
umieszczone dokumenty z sesji grudniowej a jeżeli chodzi o 
zawiadomienie o terminie sesji zostało ono zamieszczone 15 
bm. 
 
Następnie radny Radosław Trzeciak zabrał głos odnośnie 
uporządkowania placu na bazie GS.SCH tj . sposobem na 
miarę swoich możliwości na dzień dzisiejszy, przyciąć gałęzie 
przy ogrodzeniu będzie większa widoczność na jezdni. 



 
Będąc przy głosie radny Radosław Trzeciak zwrócił się  do p. 
mecenasa o wyjaśnienie kilku spraw : a mianowicie jeżeli 
porządek obrad przewiduje przyjęcie protokołu z poprzedniej 
sesji lub Komisji j jeżeli nie jest sporządzony lub nie przyjęty 
czy mogą trwać obrady czy nie. Odpowiadając p. mecenas 
wyjaśnił co następuje : obrady mogą trwać jednak zostaje w 
tym momencie naruszony porządek obrad , Statut Gminy i 
Regulamin Komisji o ile jest taki dokument. Od przyjęcia lub 
też nie protokołu z poprzedniej Sesji lub Komisji nie zależy 
podejmowanie uchwał ale organ narusza obowiązujące prawo. 
Następnie radny Radosław Trzeciak zadał kolejne pytanie do 
p. mecenasa w sprawie : czy protokół , który nie został 
przyjęty może zostać zamieszczony w BIP do bezpośredniej 
informacji opinii publicznej. 
 
Odpowiadając mecenas wyjaśnił , co następuje : protokół z 
Sesji nie stanowi żadnej tajemnicy każdy może go czytać oraz 
każdy może być z mieszkańców obecny na sesji i nagrać 
oczywiście za przyzwoleniem Przewodniczącego obrad. Ale nie 
mniej jednak dobrym rozwiązaniem jest zamieszczanie 
protokołu już przyjętego , nie ma co umieszczać dokumentu 
nie zatwierdzonego .Protokół zatwierdzony i przyjęty stanowi 
pewną informację dla każdego , kto korzysta z Internetu. 
Dokument nie zatwierdzony i nie przyjęty nie powinien być 
zamieszczany w BIP bo w każdej chwili mogą w nim zostać 
naniesione poprawki , może zostać zmieniony lub 
uzupełniony o kolejne zapisy. Przeciętny obywatel na pewno 
chciałby mieć kontakt z dokumentem pewnym i 
zatwierdzonym. 
 
Kolejne pytanie zadane przez radnego do p. mecenasa 
dotyczyło dostępu radnych do dokumentów a mianowicie czy 
radny ma dostęp do dokumentów na zasadzie tak jak każdy 
obywatel czy też jego dostęp jest szerszy z tego względu , że 
jest radnym. 
 
Odpowiadając p. mecenas wyjaśnił , sprawy należy podzielić 
na 2 części – jeżeli radny wchodzi w skład Komisji Rady i 
jeżeli mamy to rozpatrywać pod tym kątem , to ma on dostęp 
do informacji należących do załatwiania spraw przez daną 
Komisję ale nie znaczy to , że ma prawo do dostępu do 



wszystkich dokumentów. Są dokumenty do których dostęp 
jest ograniczony np. członkowie Komisji Rewizyjnej będą mięli 
szerszy dostęp do nich niż radny nie będący jej członkiem. 
Radny i obywatel mają te same prawa przy czym jeżeli radny 
funkcjonuje w pracach jakiegoś organizmu , to jego 
uprawnienia w zakresie dostępu do informacji ulegają 
zwiększeniu. 
 
W sprawie zamieszczania dokumentów w BIP Arkadiusz 
Misztal – Sekretarz Gminy poinformował , że mówi się , że 
maja być zamieszczane niezwłocznie ale nie ma określenia 
ilości dni. Niejednokrotnie ważniejszą sprawą jest rozliczenie 
wniosku finansowego realizowanego przez gminę jak 
zamieszczenie protokołu lub uchwał. Urząd jest 9 osobowy i 
nic nie wskazuje na to , że jego obsada ulegnie zwiększeniu. 
W niektórych przypadkach naprawdę brakuje ludzi do 
wykonania wszystkich nałożonych na Urząd zadań. Za 
wykonanie i koordynowanie projektów realizowanych przez 
Gminę  Sekretarz poinformował , że nie bierze żadnego 
dodatkowego wynagrodzenia .Wójt poinformował , że w tym 
półroczu zbiegło się wiele terminowych zadań , które 
koniecznie trzeba było wykonać. W roku następnym 
najprawdopodobniej nie będziemy obciążeni tyloma 
projektami z uwagi na to , że na każdy składany wniosek 
musimy mieć zabezpieczone własne środki. Zatrudnienie 
pracownika do środków unijnych są to koszty ok. 60 000 w 
skali roku ponieważ nikt na takie stanowisko nie przyjdzie za 
mniejszą kwotę niż 5000 zł. 
Złożony wniosek na utworzenie punktu przedszkolnego jest 
prowadzony prawidłowo w ub. Tygodniu przyjechała delegacja 
ze Zwierzyńca aby nauczyć się go wypełniać i rozliczać w 
sposób prawidłowy. Można stwierdzić , że jednak są ludzie , 
którzy doceniają naszą prace i umiejętności a w dużej mierze 
jest to zasługa Sekretarz Gminy stwierdził Wójt. 
 
Przewodniczący obrad w swojej wypowiedzi ustosunkował się 
do wypowiedzi radnego Jacka Mazaniuka a mianowicie to , co 
jest zawarte w Statucie obliguje nas do podejmowania działań 
samorządu. 
 
Następnie głos zabrał Dyrektor Zespołu Szkół Mirosław 
Wiśniewski odczytując pismo . które otrzymał od Wójta Gminy 



a mówiące o wyjaśnień spraw związanych z prowadzeniem 
sklepiku szkolnego. Dyrektor poinformował , że pismo 
otrzymał kiedy wrócił ze zwolnienia lekarskiego tuż przed 
zakończeniem roku szkolnego , gdzie jest do zrobienia wiele 
spraw ( świadectwa , posiedzenia Rady itp. ) Jednocześnie  
pokrótce poinformował o pracy w sklepiku szkolnym , zysk  
( około 3000 w skali roku )  jaki jest z tego uzyskiwany oraz o 
pomocy finansowej ( przeznaczenie pieniędzy ze sklepiku na 
zakup pomocy dydaktycznych nagród itp.) Szerszej informacji 
udzieli na piśmie. Zabierając głos Wójt poinformował , że 
pismo było wynikiem telefonów jakie otrzymuje od 
mieszkańców w sprawie sklepiku ( prowadzenie go i 
sprzedawanych produktów )  a ponieważ nie dysponujemy 
dokładniejszą wiedzą na jakiej zasadzie odbywa się jego 
prowadzenie to musimy jako organ prowadzący się dowiedzieć 
aby zakończyć różne domysły. Pieniądze ze sklepiku powinny 
wpływać na konto a potem przekazywane na konkretne cele. 
Wówczas jest legalność jego prowadzenia . Informacje o które 
Wójt zwrócił się na piśmie nie potrzebują dodatkowego 
prowadzenia należy tylko sporządzić xerokopie posiadanych 
dokumentów i to wszystko, jeżeli jest potrzebny dłuższy 
termin na przygotowanie w/w dokumentów w związku z 
powrotem p. Dyrektora ze zwolnienia lekarskiego to nic nie 
stoi na przeszkodzie poinformował Sekretarz Gminy . 
Dyrektor Mirosław Wiśniewski poinformował , że w tej chwili 
jest problem z przeciekającym dachem na hali ( po 
intensywnych opadach deszczu ) i nikt nie chce się podjąć 
jego naprawy – przeprowadzał rozmowy z wieloma fachowcami 
w tym zakresie . 
Następnie Wójt poinformował , że został ogłoszony przetarg na 
utwardzenie placu przy Zespole Szkół i przy starym Domu 
Nauczyciela przy tym temacie zwrócił się do Dyrektora aby się 
zapoznał z opracowaną dokumentacją w tej sprawie. 
Następnie Dyrektor poinformował radnych , że miewa się z 
zamiarem zakończenia współpracy z p. Wicedyrektor .Po 
przeprowadzonej z nią rozmowie z której wynika , że nie 
zrezygnuje z funkcji Wicedyrektora sama aby nie działać 
pochopnie sprawę tą postanowił pozostawić do rozpatrzenia 
na kolejnym  posiedzeniu Rady Pedagogicznej. Swoją decyzję 
motywuje tym , że pani Wicedyrektor jest dobrym specjalistą 
ale ma cechę do prywatnego podejmowania decyzji za które 
Dyrektor  jako szef placówki  odpowiada i ponosi 



konsekwencje , a które nie jednokrotnie nie są zgodne z 
decyzjami samego Dyrektora .Z jej strony brak jest lojalności , 
której niestety jako szef od swoich pracowników wymaga. 
Odnosząc się do tej wypowiedzi Sekretarz Gminy Arkadiusz 
Misztal stwierdził , że świadczy o czymś złym mówienie w taki 
sposób i nieobecnych. A jeżeli chodzi o podejmowanie decyzji 
to jeżeli kierownik zakładu przebywa na zwolnieniu to jest po 
to jego zastępca , aby podejmował decyzje związane z 
funkcjonowaniem Zakładu w tym wypadku Zespołu Szkół. 
 
                                  Ad. 8 
 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący 
podziękował wszystkim za udział. Na tym Sesja została 
zakończona. 
 
 
Protokółowała                                       Przewodniczący 
                                                               Rady Gminy 
Regina Parczewska 
                                                      Józef  Chomiczewski 
 
 
 
 
 
 
  
 
 
 
 
 
 


